

faster than I have done, but now it becomes absolutely necessary that we should wait no longer, and I now tell the hon. gentleman that unless we receive some definite indication of the policy of the Government, that I shall give notice to-night of a motion to bring it forward on Monday, (hear).

**Hon. Sir Francis Hincks**—Of course, it is perfectly competent for the hon. gentleman to give notice, but I protest against the assertion that there have been systematic delays on the part of the Government, (hear). The hon. gentleman and the House ought to know that there is a very grave state of matter existing in the North-West Territory, and he ought to know that it is of the greatest importance that the Government should come down with a measure which will give satisfaction to the people of the whole Dominion, (hear). He ought to know that sending the expedition to which he referred is a matter of the very greatest gravity, and also the circumstances under which that expedition may go, whether it is to be an expedition of peace, as I sincerely hope and trust it may be, (cheers). I believe that the measure which is to be brought down here will give not only satisfaction to this House and the country but also to the people of that Territory, (hear). I say, sir, under these circumstances the Government will not be provoked by the taunts of hon. gentlemen opposite to act prematurely, to come down with a measure without giving the best and fullest consideration that it is in their power to give to this most important matter, (hear).

**Mr. Mackenzie**—You do not keep your promises.

**Hon. Sir Francis Hincks**—The Government are not neglecting it; they are giving their constant attention, I may say, to this question day by day, and explanations have been going on. Certainly, I admit that we have been from day to day in expectation that everything would be closed, and that we should be able to bring down and explain our policy at an earlier moment than we have been able to do, but what is a day or two compared with having matters arranged in a satisfactory manner, (hear). I am happy to know that the members of the Government are one and all under the conviction that they will be able to bring down a solution of the difficulties connected with this question—that they will be able to come down with the full co-operation of Her Majesty's Imperial Government, and to obtain the full concurrence of this House and the entire country, (hear).

**Mr. Mackenzie**—The hon. gentleman will admit that the Government are bound to fulfil

[Mr. Mackenzie—M. Mackenzie.]

hâter l'affaire, mais il est maintenant temps d'y donner suite, c'est pourquoi j'avise l'honorable député, qu'à moins d'être mis clairement au courant de la politique du Gouvernement, je présenterai, ce soir, une motion pour faire produire le projet de loi, lundi. (Bravo!)

**L'honorable sir Francis Hincks**—Certes, l'honorable député a parfaitement le droit de donner avis, mais il a tort d'alléguer que le Gouvernement veut délibérément retarder l'affaire. (Bravo!) L'honorable député et la Chambre devraient savoir, qu'étant donné la gravité de la situation dans le Nord-Ouest, le Gouvernement doit sans plus tarder intervenir en faveur de l'ensemble de la Puissance. (Bravo!) Il devrait savoir combien impérieux est l'envoi de l'expédition à laquelle il a fait allusion, et en connaître les motifs, s'il s'agit réellement d'une mission de pacification, comme je le crois et l'espère sincèrement. (Bravo!) Je pense que la mesure qui vous sera présentée, donnera satisfaction non seulement à la Chambre, mais aussi à toute la population de cette région. (Bravo!) Je vous dis que dans les circonstances actuelles, les sarcasmes des honorables députés de l'Opposition ne pousseront pas le Gouvernement à agir prématurément, à présenter une mesure sans avoir au préalable étudié à fond cette question des plus épineuses. (Bravo!)

**M. Mackenzie**—Vous ne tenez pas vos promesses.

**L'honorable sir Francis Hincks**—Le Gouvernement ne néglige pas la question; croyez-moi, il ne cesse de s'en préoccuper, jour après jour, et les pourparlers se poursuivent. J'admets que nous en anticipions chaque jour, le dénouement et que nous espérons pouvoir annoncer et expliquer notre politique plus tôt, mais ne vaut-il pas mieux attendre un jour ou deux et mener à bien cette affaire? (Bravo!) Je suis heureux de savoir que tous et chacun des membres du Gouvernement sont convaincus qu'ils pourront apporter une solution à cette question et qu'ils pourront s'attirer l'entière collaboration du Gouvernement impérial, et obtenir le plein accord de la Chambre et de tout le pays. (Bravo!)

**M. Mackenzie**—L'honorable député doit admettre que le Gouvernement est tenu de